
 

 

 

 
Geef geloof een stem 

 
 
Voorzitter, leden van de raad, college, mensen op de tribune en thuis, 

 

 
Terugblik 

 

Over acht maanden zijn er gemeenteraadsverkiezingen. Het is tijd de balans op te maken. Daarom eerst een 
kleine terugblik. Samen met alle leden van de raad hebben we in de afgelopen periode veel bereikt. We 

hebben mooie stappen gezet en goede beslissingen genomen.  
 

De ChristenUnie staat voor goed sociaal beleid. In het begin van de raadsperiode stonden we voor de grote 

opgave om de drie transities: de WMO, de jeugdzorg en de participatiewet, in goede banen te leiden.  
 

Na een intensief en complex proces zijn we daarin geslaagd. De inwoners ervaren dit ook zo. Er bereiken 
ons over bijvoorbeeld de WMO en de jeugdzorg weinig of geen klachten.  

 
Duurzaamheid is voor de ChristenUnie een speerpunt van beleid. In de tweede helft van deze raadsperiode 

zijn in ruimtelijke zin belangrijke onderwerpen in gang gezet.  

 
Met het besluit tot aanleg van het zonnepanelenpark Leemdijk en het woonplan Lievingerveld zetten we 

Midden-Drenthe als duurzame gemeente op de kaart. Lievingerveld is een bijzonder plan, dat goed 
ontvangen is gezien de belangstelling hiervoor van onze inwoners en van elders uit ons land. We kunnen 

nog meer en beter investeren in duurzaamheid. Ik kom daar op terug.  

 
We zijn goed op weg in Midden-Drenthe. We gaan namelijk 14 miljoen euro investeren in onze wegen en 

bruggen.  
Het is belangrijk om goed bereikbaar te zijn over wegen en fietspaden, die voldoen aan hoge eisen van 

veiligheid voor de gebruikers.  

 
Dat de Raad nauw bij de ontwikkeling van dit beleid betrokken was, vindt onze fractie een sterk punt van dit 

College. 
 

 
Actief vooruit 

 

We gaan het laatste jaar van deze raadsperiode in.  
Achterover leunen is er niet bij.  

 
Kijkend naar de begroting van 2018, dan blijkt uit de diverse voorstellen van het College, dat we volop bezig 

zijn en blijven.  

Als raadsfractie gaan we graag mee in dit proces en willen we dat faciliteren.  
Doorgaan en afmaken waar we mee gestart zijn.  

 
Als ChristenUnie hebben we ook cultuur hoog in ons vaandel.  

Cultuur is van en voor mensen en dus voor onze inwoners. Cultuur is creatie. Het laat ons de 
scheppingskracht van de mens zien.  

 

Het voorstel om onze gemeente kandidaat te stellen om culturele gemeente te worden heeft niet alleen onze 
hartelijke instemming, maar die van de hele Raad.  



 

 

We kunnen hiermee uitstralen. dat cultuur belangrijk is in onze gemeente.  

 
Het is goed om te ervaren, dat vele personen en organisaties de schouders eronder willen zetten. Laten we 

er iets moois van maken!  
 

------ 

 
Het Centrumplan Beilen verdient alle aandacht en ondersteuning.  

Wij roepen het College op de handschoen op te pakken en dit centrumplan, met steun van de provincie, op 
een hoger plan te brengen.  

 

En daar ook een gebiedsregisseur voor in te zetten, die samen met inwoners en ondernemers een nog 
aantrekkelijker winkelhart weet te realiseren.  

 
We zien uit naar de acties en willen als ChristenUnie graag, dat de Raad waar mogelijk en wenselijk nauw 

betrokken worden bij de vormgeving van de plannen.  
College, wij vragen u, zet mee de schouders onder dit project.   

 

Ik zei het al, de ChristenUnie hecht aan een betrokken sociaal beleid.  
De Stichting Welzijn Midden-Drenthe is een belangrijke partner in de uitvoering van ons sociale beleid, een 

beleid waar we tevreden mee zijn.  
De stichting heeft gemeld financieel gezien in zwaar weer te komen.  

 

Het is daarom goed geweest een extern bureau in te schakelen om een analyse te laten maken van de 
financiële problemen om te achterhalen wat de oorzaken zijn. Indien nodig moet het beleid bijgesteld 

worden.  
 

We vinden het van groot belang, dat er een goede afstemming tussen de gemeente en de stichting plaats 
vindt over de taken, die wij als gemeente bij deze stichting willen onderbrengen en tegen welk bedrag.  

 

Het met de Commissie Zorg & Welzijn opgestarte traject van budgetfinanciering is daar een mooi begin van 
geweest. In dat kader benadrukken wij, dat ook deze stichting  

 
-net als andere stichtingen waarmee de gemeente samenwerkt-  

 

verantwoordelijk is voor haar eigen financiële positie.  
Ook deze stichting moet onafhankelijk blijven omdat wij het onwenselijk achten, dat deze een soort veredeld 

of verkapt onderdeel zou worden van de gemeentelijke afdeling. 
 

 

Niet vergeten 
 

Voorzitter, 
 

Als gemeente Midden-Drenthe zijn we primair actief voor de inwoners en hun leefomgeving en dat is goed. 
Tegelijkertijd mogen we onze ogen niet sluiten voor wat er in de wereld om ons heen gebeurt. Aan de 

randen van Europa heerst onrust en terroristische aanslagen treffen onschuldige burgers.  

 
Veel mensen zijn op de vlucht geraakt en stromen door naar de landen van Europa in de hoop op een beter 

leven. Dagelijks worden we ermee geconfronteerd.  
Tot voor kort hebben we in Oranje vluchtelingen opgevangen.  

Nogmaals spreken we onze dank uit aan de inwoners voor hun positieve steun, gastvrijheid en 

inschikkelijkheid.  
Oranje confronteerde ons met  mensen op de vlucht en dat niet voor niets. Je leven niet veilig zijn, vervolgd 

of onderdrukt worden, het is helaas van alle tijden. De geschiedenis herhaalt zich en wij weten het van 
dichtbij. 

 
In onze gemeente neemt Herinneringskamp Westerbork een belangrijke plaats in.  

Het kamp laat de littekens zien van een gruwelijk verleden. Wat in de oorlogsjaren gebeurd is, gebeurt nog 

steeds.  



 

 

Het ‘verhaal van Westerbork’ is helaas actueler dan ooit en de uitspraak “dit nooit weer” heeft ook vandaag 

een diepe lading.  
 

Wij willen dan ook wegblijven van gewenning en ons mee verantwoordelijk blijven voelen voor de 
boodschap om te leren van de lessen in het verleden.  

 

Daarom vragen wij het College, nu er plannen zich aandienen om het centrum uit te breiden,  
Het college  waar mogelijk is te blijven inspannen om dit herinneringscentrum haar functie te laten vervullen 

en waar mogelijk te versterken. 
 

 

Duurzaamheid 
  

Ik kom terug op mijn aankondiging over de duurzaamheidopgave van onze gemeente. Ik denk dan onder 
andere aan het Akkoord van Parijs, dat óók verstrekkende gevolgen voor de inwoners van onze gemeente 

heeft.  
Als ChristenUnie-fractie hebben we de ambitie om straks te leven in een maatschappij, die energieneutraal 

functioneert. Die ambitie slaagt alleen als iedereen daar ‘dicht bij huis’ mee begint. De eerste stappen zijn 

gezet. Het succesvol gescheiden inzamelen van afval is daarvan, met dank aan het College en de inwoners, 
een mooi voorbeeld. 

 
Wij vragen de gemeente, de Raad, het College, de inwoners en het bedrijfsleven samen de ambitie uit te 

spreken om in de -liefst nabije- toekomst energieneutraal te willen zijn. We realiseren ons, dat dit een 

geweldige, omvangrijke uitdaging is, maar willen een samenleving creëren waarin er toekomst is voor ons 
nageslacht. 

 
Wij dienen vanavond in deze raad een motie in. Een Motie om energieneutrale gemeente te worden. 

 
Hoe kunnen we dit binnen de energietransitie gestalte geven? Door nieuwe mogelijkheden aan te boren.  

Een voorbeeld: elk nieuw te bouwen huis zonder gasbuis. Onhaalbaar? Nee, dat is het niet.  

We moeten onze inwoners bewust maken van de noodzaak hiervan.  
 

Het moet mogelijk zijn om minder fossiele brandstoffen te gebruiken en uiteindelijk helemaal niet meer. 
Door zonnepanelen op daken van huizen, het inrichten van zonnepanelenparken en de toepassing van led-

verlichting binnen en buiten woningen is het mogelijk om op een andere manier met energie om te gaan.  

 
Wij vragen het college, met klem, om nog in deze raadsperiode met ons als Raad na te denken hoe dit 

proces verder vorm te geven. Zoals gezegd middels een motie welke we zullen indienen vanavond.  
 

Tenslotte 

 
Voorzitter, ik rond af. We hebben, als gezegd, drie productieve jaren achter de rug. Voor het eerst hebben 

we als ChristenUnie deel mogen uitmaken van het College. We kijken daar, samen met de andere college 
ondersteunende partijen, in dankbaarheid en met gepaste trots op terug. Het spoort ons aan om vol ambitie 

in dit komende jaar, in 2018 en de jaren daarna verder te gaan. 
 

Ik wens ons allen daarbij Gods zegen toe. 

  


